
Sct. Josefs Børnehave 
Frederiksborgvej 12 

4000 Roskilde 
Tlf. 46 35 11 99 

 
 

 

Referat af forældrerådsmøde i Skt. Josef børnehave 

Tirsdag den 3. september kl. 18-19.30 

Indkaldte: Maiken Ellehauge Larsen, Luise 

El-Naaman Kåre Ghisler Fuglsbjerg, Dorthe 

Vedsted, Medarb.rep. Anne Kofoed, 

Charlotte Munch Andersen. 

Fraværende: Luise El-Naaman 

 

Mødeleder: Kåre Referent: Charlotte 

Dagsorden 

 

1. Godkendelse af dagsorden: ok 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde: ok 

Punkter til Evt. sukkerpolitik 

 

3. Meddelelser fra ledelsen 

- Nyt fra børnehaven: Børnehaven er overgået til ny overenskomst 1.8.19 og der 

er indkøbt Tabulex til personalevagtplan/registrering. Ledelsen håber at det vil 

kunne give lidt flere personaletimer ift. børnetimer når lukkedagene/timer 

indlægges i årsnormen. Det har allerede påvist at alle har lidt timer som kan 

indlægges ekstra i vagtplanen. Når personalet ikke fremover bruger feriedage 

på lukkedage, så vil flere medarbejdere afholde ferie fx i skoleferier eller på 

andre tidspunkter. Ift. Børnehavens økonomi er det vigtigt at ressourcer bruges 

fornuftigt. Det er alt afgørende for økonomien at børnehaven kan regne med det 

antal børn som er tilmeldt i ferieuger. 

-  3 børn er udmeldt efter sommerferien. Der starter nyt barn 1.9 og yderligere 2 

børn 1.10.19.  

- Pædagogisk udvikling ift. kommende skolebørn. På baggrund af evaluering fra 

arbejdet med de ældste børn har vi besluttet at stjerneskudsgruppen er nedlagt. 

Børnene vil fremover gå i deres børnegruppe henholdsvis i Sol og Måne. Der 

vil stadig være særligt tilrettelagte aktiviteter for de store børn (5-6-årige) i 

ugens løb. Der er udsendt informationsbrev til forældrene til de kommende 

skolebørn. 

- Der vil blive afholdt et fyraftensmøde i børnehaven den 9.10 kl.17. Her vil Sfo-

leder og pædagoger fra børnehaven fortælle om forventninger og hvad der 

arbejdes med ift. overgangen fra børnehave til Sfo/skole.  
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- Nyt fra skolen: Der er byggeplaner ift. Villa Marie Louise huset hvor 

børnehaven ligger. De bliver godkendt i løbet af efteråret 2019. Det er planen at 

børnehaven skal flytte til Præstegården i nyrenoverede lokaler.  

 

4. Planlægning af forældremødet den 19.9 

- Opgaver/rolle i forældrerådet: Børnehavens ledelse og medarbejdere ser gerne at 

forældrerådets medlemmer påtager sig rollen som ambassadører for udviklingen 

af forældre/medarbejder fællesskabet i børnehaven. Det indebærer blandt andet 

at være aktiv i arrangementer som fællesspisning, sommerfest, lanternefest og 

fastelavnsfesten. Børnehaven har ikke god erfaring med forældrefestudvalg. 

Kåre foreslår en lukket Facebook gruppe for forældre i børnehaven. På denne 

måde kan vi måske tiltrække flere forældre til arrangementer. Det er der 

opbakning til. 

- Valg til et nyt forældreråd: Der skal vælges 4 medlemmer og 2 suppleanter. 

Kåre og Maiken markerer at de gerne vil genopstille. Luise har meddelt at hun 

ikke vil stille op. Der er et par forældre der har henvendt sig til Charlotte og 

nævnt de gerne vil opstille.  

- Der aftales en dagsorden med følgende punkter: Velkomst og præsentation ved 

leder. Information om hvordan det går i børnehaven ved leder. Lidt 

forældresamtale ved bordene med et lille oplæg/spørgsmål udarbejdet af Dorte. 

Kåre giver en årsberetning fra tidligere bestyrelse samt nye forældreråd. 

Opstilling af kandidater med oplæg. Valghandling og optælling samt klapsalver 

for de nye medlemmer. Afslutning af mødet/tak for i aften. 

- Forplejning til forældremødet: Anne står for indkøb af drikkelse, småkager og 

frugt. Charlotte ansvarlig for lokaler m.m.  

 

5. Evt.  Dorthe havde lidt bemærkninger om sukkerindtag/is m.m. i løbet af 

sommerperioden. God debat om det. Aftalt at personalet skal være opmærksomhed på 

at børnene ikke får is og andre sukkerholdige ting for mange gange om ugen i 

børnehavetiden. I øvrigt var der bred opbakning til børnehavens generelle holdning til 

kostpolitik og forældrenes frie valg ift. indhold i madpakker og forplejning på 

børnefødselsdage i børnehaven.  

6. Afslutning/hvordan gik mødet. Rigtig godt møde med god stemning og mødet gik 

langt over tid. 

 

Referent. 

Charlotte Munch Andersen 

 

 

 


